
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 18. december 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 375 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Trine Torp (SF). 

 

Spørgsmål nr. 375:  

”I forlængelse af udtalelserne i Sundhedsstyrelsens vejledning fra 2014, om at der  

ikke evidens for, at samtidig behandling med flere antipsykotiske lægemidler  

(polyfarmaci) medfører bedre effekt, men medfører flere bivirkninger, ønskes  

oplyst, hvordan Sundhedsstyrelsen definerer polifarmaci.” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen har jeg fra Sundhedsstyrelsen indhentet en udtalelse, som jeg 

kan henholde mig til: 

 

”I relation til Vejledning om behandling med antipsykotiske lægemidler til personer 

over 18 år med psykotiske lidelser (VEJ nr. 9276 af 06/05/2014), definerer Sundheds-

styrelsen polyfarmaci som samtidig brug af to eller flere antipsykotiske lægemidler.” 
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